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Spørgsmål nr. 766 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, hvilken undersøgelse eller vurde-

ring – og af hvem - der bliver refereret til, når der i ”Notat om 

udarbejdelse af genindførsel af politiheste i Københavns Poli-

ti”, udarbejdet af Københavns Politi med godkendelsesdato 

den 28. april 2016” under rubrikken ”Anvendelse af politiheste 

i forbindelse med demonstrationer” (side 4) står følgende: ”Ri-

sikoen for tilskadekomst af borger, rytter og hest, er tidligere 

blevet vurderet til at være høj ved den form for anvendelse.”?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:  

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 

fra Københavns Politi, som har oplyst, at den formulering, som 

der er henvist til i spørgsmålet, beror på en vurdering, der er 

foretaget i forbindelse med politioperative indsatser, der har 

baggrund i den tidligere model for anvendelse af politiheste, 

herunder den uddannelse og træning, som heste og rytteri hav-

de gennemgået.” 

 

 

 

 

 

 

 


